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STŘEDOČESKÝ INSPEKTORÁT ČESKÉ ŠKOLNÍ INSPEKCE 
Arabská 683,  
160 66 Praha 6 
 

Č.j. OUUh 63/2024/Ku                                                                                 V Úhonicích 22.1. 2024 

 

Žádost zřizovatele o zahájení inspekční činnosti podle § 174 

 

Dobrý den, 

žádám Vás za obec Úhonice, IČ 00235059 (zřizovatel) o zahájení inspekční činnosti podle § 

174 školského zákona v:  

Základní škole a Mateřské škole Úhonice, IČ: 70987254, Kateřinská 43, 25218 Úhonice. 

 

Důvody: 

1) (ne)člen školské rady 
Na základě neshody mezi zřizovatelem na straně jedné a příspěvkovou organizací ZŠ a MŠ 
Úhonice na straně druhé, si vás dovoluji oslovit ve věci přezkoumání platnosti a průběhu voleb 
do školské rady ZŠ Úhonice, tak jak ukládá ŠZ a volební řád. Vzhledem k tomu, že máme jako 
zřizovatel pochybnosti o platnosti a vůbec existenci funkčního období voleného zástupce ve 
školské radě z řad zákonných zástupců žáků, samotného vyhlášení a procesu voleb dle 
platného volebního řádu, obracíme se na vás s žádostí o přezkoumání věci. Mezi zřizovatelem 
a vedením ZŠ Úhonice došlo v posledních měsících k několika jednáním.  
Zde jsme (jako zřizovatel) volební období zákonného zástupce žáků ve školské radě, volbu 

předsedy ŠR a volby z řad zákonných zástupců žáků z r. 2021 zpochybnili. Naopak vedení školy 

trvá na platnosti a správnosti jak procesní, tak faktické volby. Z podkladů zejména vyplývá, že 

volby zástupce nezletilých žáků vůbec neproběhly (neexistuje o tom řádná dokumentace, 

pouze zápis z 9.9.2021, kde byl zvolen předseda ŠR, který však nebyl zvoleným členem ŠR) a 

následně byl v rozporu se zákonem zvolen předseda ŠR, který nebyl v okamžiku zvolení 

předsedou ŠR vůbec jejím členem. Protože škola nechce sama zjednat nápravu, nezbývá nám 

bohužel jiná možnost, než tento stav nechat prošetřit orgánem ČŠI. Dle našich podkladů 

proběhly řádné volby do ŠR naposledy v roce 2018.  V návaznosti na ustanovení § 167 odst. 6. 

Školského zákona pozbyl mandát člena ŠR z řad zákonných zástupců žáků předseda ŠR již v r. 

2021.  



                            OBEC ÚHONICE 

Na Návsi 24, 252 18 Úhonice, Tel.: 311 670 513                                                         

 

Školská rada při ZŠ Úhonice má tři členy. Protože je ŠR vázána povinnostmi vyplývajícími z § 

168 odst. 1. písm. a) – i) Školského zákona máme jako zřizovatel za to, že nastalou situaci je 

potřeba neprodleně prošetřit a nechat posoudit orgánem ČŠI. Zde jde především o schvalování 

hlasováním, a to dokumentů, jakými jsou např: ŠVP, Výroční zprávy školy, inspekční zprávy 

apod.  

Vzhledem k tomu, že se jedná o poměrně závažnou neshodu mezi zřizovatelem a vedením 

školy, které by v případě prokázání neplatnosti voleb přesáhlo běžné pochybení ze strany 

vedení školy, dovoluji si vás zdvořile požádat o urychlené prošetření. Zároveň bych vás rád 

informoval, že k 1.8.2024 končí funkční období současné ředitelky školy paní Mgr. Zuzany 

Najvárkové a zřizovatel uvažuje o vypsání nového konkurzu. Jedním ze členů komise by měl 

být i člen ŠR volený z řad zákonných zástupců žáků. Protože se jako zřizovatel domníváme, že 

takovým členem současná ŠR nedisponuje a je třeba tento stav napravit řádnými volbami, 

prosíme o přihlédnutí k časové tísni a závažnosti situace o brzké prošetření věci a vaše 

stanovisko. V příloze vám dále zasíláme podklady, které jsme si od vedení ZŠ nechali předložit, 

včetně volebního řádu.  

2) faktická nečinnost školské rady 

 Dále žádám o prošetření vlastní činnosti ředitelky školy ve vztahu ke školské radě a sdělení, 

zda řádně předkládala školské radě k projednání a schválení zákonem předpokládané 

dokumenty (§168). Dle mých zjištění tak dlouhodobě nečinila. Dále žádám o prošetření 

činnosti školské rady z hlediska projednávání zákonem předpokládaných dokumentů (viz 

výše). Z veřejně dostupných zápisů za několik let je zřejmé, že ŠR nejen, že materiály 

neprojednávala ani neschvalovala, ale dokonce docházelo k jejich podepisování „tvrzeným“ 

předsedou ŠR, který nebyl vůbec zvolen členem tohoto orgánu (např. Výroční zpráva). Dle 

našeho názoru tak dlouhodobě dochází k porušování zákona. 

 V listopadu 2023 jsem paní ředitelku vyzval k vysvětlení věci a navrhl jsem řešení v podobě 

nových voleb zástupce nezletilých žáků a projednání a dodatečného schválení všech 

dokumentů ŠR, čímž by byla věc za zřizovatele uzavřena. Přes prvotní domluvený postup s paní 

ředitelkou za účelem sjednání nápravy byl bohužel přehodnocen a stanovisko školy je takové, 

že je vše v pořádku.  

 
S pozdravem 
 
 
 
 
 
Mgr. Bc. Martin Kučera 
starosta obce 
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